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Z A P I S N I K 
10. sjednice Zajedničke komisije za ekonomske reforme i razvoj,  

održane 28.05.2009. godine 
                
                

Sjednica je počela u 11.00 sati.  
                

Sjednicom je predsjedavao g. Zoran Koprivica, predsjedavajući Komisije. 
                

Sjednici su prisustvovali: g. Bajazit Jašarević, g. Mehmed Suljkanović, g. Ivo Miro Jović, g. 
Adem Ibrahimpašić, g. Hazim Rančić, g. Rifat Dolić, članovi Komisije. 

                
Sjednici su, ispred Agencije za promociju stranih investicija BiH (FIPA), prisustvovali g. 

Vesko Drljača, sekretar, gđa. Slavica Korica, pomoćnik direktora za promociju i analizu, gđa. Jasna 
Kulić, pomoćnik direktora za opće i finansijske poslove i gđa. Maida Bećirević, pomoćnik direktora za 
podršku i razvoj. Sjednici su prisustvovali i g. Ljubiša Ćosić, Koordinator za reformu poslovnog 
okruženja u BiH (ispred VM BiH), g. Amer Bekrić, sekretar Zajedničke komisije za ekonomske 
reforme i razvoj oba doma Parlamentarne skupštine Bosne i Hercegovine, te gđa. Medina Delalić iz 
Sektora za odnose sa javnošću. 

                
Za sjednicu je predložen sljedeći 

                
D N E V N I   R E D 

 
1. Usvajanje Zapisnika sa 9. sjednice Zajedničke komisije; 
2. Ekonomske i investicione mogućnosti BiH – prezentacija predstavnika Agencije za promociju 

stranih investicija BiH; 
3. Informacija sa okruglog stola - reforma poslovnog okruženja u BiH; 
4. Dogovor u vezi aktivnosti Komisije u periodu maj – juni 2009. godine – kalendar planiranih 

aktivnosti; 
5. Razmatranje Prijedloga samostalnog sindikata državnih i policijskih službenika i zaposlenika u 

institucijama BiH, sudskoj vlasti i javnim ustanovama Bosne i Hercegovine za ublažavanje 
recesione krize, broj: 01-50-2-487/09 od 16.04.2009. godine; 

6. Tekuća pitanja 
 

Nakon provedene diskusije, u kojoj su učestvovali, g. Hazim Rančić, g. Mehmed Suljkanović i 
g. Adem Ibrahimpašić, po pitanju primjedbe g. Ive Mire Jovića, vezano za odrednicu „... 
Paralmentarne skupštine Bosne i Hercegovine“ dosada korištenu u uz naziv Zajedničke komisije za 
ekonomske reforme i razvoj, usvojen je ZAKLJUČAK, po kome će se isključivo koristiti ime 
komisije,  navedeno u Poslovnicima Predstavničkog i Doma naroda PS BiH. 
 

Također, po prijedlogu g. Ive Mire Jovića, da se u dnevni red uvrsti razmatranje implikacija u 
oblasti ekonomskih reformi i razvoja, vezano za usvajanje Zakona o akcizama, nakon diskusije, u kojoj 
je učestvovao g. Koprivica, dogovoreno je da će se implikacije koje proizilaze iz Zakona o akcizama, 
razmatrati pod tekućim pitanjima, a predloženi dnevni red je jednoglasno usvojen. 
____________________________________________________________________________________________________________________________ 
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            Ad.1.  
                

Usvajanje Zapisnika 9. sjednice Zajedničke komisije za ekonomske reforme i razvoj 
                

Zapisnik 9. sjednice Zajedničke komisije za ekonomske reforme i razvoj je jednoglasno usvojen. 
                
 
                

            Ad.2.  
                

Ekonomske i investicione mogućnosti BiH – prezentacija predstavnika Agencije za promociju 
stranih investicija BiH; 

                
G. Zoran Koprivica je u uvodnom obraćanju predstavio predstavnike Agencije za promociju 

stranih investicija BiH (FIPA), i to g. Veska Drljaču, sekretara, gđu. Slavicu Korica, pomoćnika 
direktora za promociju i analizu, gđu. Jasnu Kulić, pomoćnika direktora za opće i finansijske poslove i 
gđu. Maidu Bećirević, pomoćnika direktora za podršku i razvoj, nakon čega je izvršena prezentacija 
ekonomskih i investicionih mogućnosti BiH.  

 
Nakon prezentacije uslijedila je diskusija sa pitanjima i komentarima. G. Ivo Miro Jović se 

pohvalno izrazio o radu FIPA-e i založio se za tješnju saradnju i zajednički rad na stvaranju 
povoljnijeg ambijenta, odnosno poslovnog okruženja za privlačenje stranih investicija u BiH. 
Predložio je da se ubuduće na sjednice Zajedničke komisije za ekonomske reforme i razvoj pozivaju 
predstavnici FIPA-e. Smatra da FIPA, posredstvom Zajedničke komisije za ekonomske reforme i 
razvoj, može doprinijeti radu Paralmentarne skupštine Bosne i Hercegovine, ukazujući i nudeći 
adekvatna zakonodavna rješenja u pravcu poboljšanja ambijenta u BiH za privlačenje stranih 
investicija, kakva se primjenjuju u zemljama okruženja. Ujedno, sugerirao je razmatranje tema koje se 
odnose na oblast bankarstva i finansiranja privrednih aktivnosti, potenciranja trgovinske saradnje sa 
susjednim zemljama, izmjene zakonodavstva u pravcu skraćivanja rokova registracije privrednih 
subjekata u BiH, pitanja privatizacije, kao i adekvatnog tretiranja domaćih i inostranih ulagača.  

  
G. Hazim Rančić je u svom komentaru postavio pitanje da li postoje spiskovi ugovora sa 

inostranim investitorima za koje je isključivo zaslužna FIPA. 
 
G. Rifat Dolić je postavio pitanje koje se odnosi na mogućnosti da lokalne zajednice i 

pojedinačni privredni subjekti, posredstvom FIPA-e, prezentiraju svoje interese i neiskorištene 
potencijale, odnosno privredne mogućnosti, u svrhu privlačenja stranih investicija u konkretne projekte 
tih zajednica i subjekata. 

 
G. Adem Ibrahimpašić je potencirao pitanje nepostojanja međudržavnih ugovora sa 

trgovinskim partnerima Bosne i Hercegovine o certificiranju, odnosno priznavanju certifikata, te 
nepostojanja tijela Bosne i Hercegovine koje bi raspolagalo adekvatnom laboratorijom i koja bi moglo 
izdavati prihvatljive certifikate, kao i pitanje izostanka organizovane reakcije držanih tijela na tu 
činjenicu, te uticaj takve situacije na privlačenje stranih investicija u BiH. Smatra da tu leže osnovni 
uzroci ogromnog vanjskotrgovinskog deficita Bosne i Hercegovine. Pohvalno se izrazio o radu FIPA-e 
na razbijanju stereotipa o BiH, kao zemlji nesigurnoj za investiranje. 

                
Predstavnici FIPA-e dali su pojašnjenja koja se odnose na ograničenost zakonske regulative za 

rad FIPA-e, koja se zasniva samo na prikupljanju i promociji projekata lokalne zajednice, a ne na 
mogućnosti da samostalno pripremaju projekte ili pregovaraju sa ulagačima. Kao osnovni problemi sa 
kojima se najčešće susreću strani ulagači navedeni su problemi u bankarskom sektoru kod otvaranja 
računa u bankama za strane ulagače, problemi vezani za pribavljanje lokalnih dozvola i problemi sa 
lokalnim inspekcijama, kao i nepostojanje prostornih i regulaciono-urbanističkih planova lokalnih 
zajednica. Naglasili su da tokom privatizacionog procesa nije vršena distinkcija domaćih i stranih 
ulagača. Kao poticaj stranom investiranju (u smislu skraćenja rokova za registraciju privrednog 
subjekta) navode osnivanje ONE STOP SHOP-ova na lokalnom nivou. Vezano za funkcioniranje Fonda 
za strane investicije navedeni su podaci da je za 24 kompanije, u skaldu sa kriterijima, dodijeljen iznos 
od 2 miliona KM (1,96% od ukupnih ulaganja tih kompanija, koja iznose 102.400.000 KM, i da je u tim 
kompanijama zaposlen 321 radnik. 

 



G. Bajazit Jašarević je, odajući priznanje za prezentaciju FIPA-e, predložio da se ustroje mjere 
za poboljšanje poslovnog ambijenta u BiH, na način da, do naredne sjednice, FIPA predloži par 
prioritetnih mjera (na bilo kojem nivou vlasti), a da članovi Komisije dostave po jednu mjeru po bilo 
kojoj dimenziji problema.  

 
Nakon provedene diskusije, na prijedlog g. Koprivice jednoglasno su usvojeni sljedeći 

ZAKLJUČCI: 
 

a) Uzimajući u obzir nadležnosti Zajedničke komisije za ekonomske reforme i razvoj, te 
uvažavajući potrebu uspostavljanja intenzivne i konkretne saradnje sa FIPA-om, obzirom 
na tematiku koja se nađe ne dnevnom redu, predstavnik FIPA-e će se pozivati na naredne 
sjednice Zajedničke komisije. 

 
b) FIPA će ubuduće dostavljati kvartalne Izvještaje o radu, koji će se razmatrati na sjednicama 

Zajedničke komisije. 
 
c) FIPA će pripremiti konkretne prijedloge za izmjenu zakonskih propisa u BiH, koji 

predstavljaju prepreku stranim ulagačima, odnosno u smislu promocije i unapređenja 
ambijenta za sva, a naročito za strana ulaganja i dostaviti ih Zajedničkoj komisiji, dok će 
članovi Komisije dostaviti po jednu mjeru, po bilo kojoj dimenziji ovoga problema. Nakon 
razmatranja ovih mjera na sjednici Zajedničke komisije i njihovog usvajanja, iste će se kao 
prijedlog dostaviti Vijeću ministara na usvajanje, odnosno kao dopuna akta o mjerama za 
prevazilaženje ekonomske krize u BiH.  

 
d) FIPA će pripremiti i Zajedničkoj komisiji dostaviti konkretne pokazatelje obima stranih 

ulaganja u BiH, uključujući navođenje Ugovora za koje je direktno zaslužna FIPA. 
 

e) U cilju konkretne promocije lokalnih zajednica FIPA će pripremiti i svim lokalnim 
zajednicama uputiti cirkularno pismo u kojim će ih pozvati na saradnju, na način da 
dostave prijedloge konkretnih prioritetnih programa i potencijale za strana ulaganja na 
području te općine posredstvom FIPA-e. 

 
f) Razmotriti mogućnosti otvaranja ureda FIPA-e, odnosno poslovnih centara, u svim većim 

mjestima u BiH, a koji će biti na raspolaganju, kako stranim, tako i domaćim ulagačima. 
 
g) U cilju realizacije prethodnih zaključaka, predstavnici Zajedničke komisije će, u toku 

narednog mjeseca, upriličiti posjetu sjedištu FIPA-e. 
 
 

            Ad.3.  
                
Informacija sa okruglog stola - reforma poslovnog okruženja u BiH; 
                

G. Ljubiša Ćosića, Koordinatora za reformu poslovnog okruženja u BiH ispred Vijeća 
ministara Bosne i Hercegovine (VM BiH), je izvršio prezentiranje informacije o okruglom stolu - 
Reforma poslovnog okruženja u BiH, održanom 19.05.2009. godine u Sarajevu, sa ciljem otpočinjanja 
reformskih aktivnosti koje se provode u pravcu poboljšanja uslova poslovanja i poslovnog okruženja, 
odnosno kako bi se podstaklo otvaranje novih preduzeća, jačanje privatne incijative kao i proširenje 
poslovanja postojećih preduzeća. Ciljevi održavanja okruglog stola su definirani tako da se nastavi 
upoznavanje predstavnika što više institucija, svih nivoa vlasti u BiH, sa Reformskim memorandum, 
izvrši pregled i analiza urađenog od strane određenih institucija, ostvari čvršća saradnja sa privatnim 
sektorom, te da se uspostavi kontakt sa lokalnim partnerima „Doing business“ tima Svjetske banke u 
BiH, odnosno organizacijama koje za njihove potrebe vrše istraživanja i mjerenja na terenu za 10 
mjerenih oblasti poslovnog okruženja. Tokom okruglog stola odražne su prezentacije institucija koje 
rade u oblastima koje se mjere u okviru Reformskog memoranduma, i to: Koordinatora za reformu 
poslovnog okruženja u BiH, v.d. koordinatora za reformu poslovnog okruženja u F BiH, Koordinatora 
za reformu poslovnog okruženja u RS, Općinskog suda u Sarajevu, Osnovnog suda u Banjaluci, 
Uprave za indirektno  oporezivanje i Općine Novo Sarajevo. 

 



Na Okruglom stolu izvršeno je prezentiranje urađenog u cilju stvaranja uslova za bolje 
poslovno okruženje, i to u oblastima realiziranih i planiranih aktivnosti BH i entitetskih koordinatora 
za reformu poslovnog okruženja, registracije preduzeća i aktivnosti zemljišno-knjižnih odjela, 
indirektnih poreza u kontekstu reforme poslovnog okruženja, kao i administrativnih reformi. 
Aktivnosti koordiniranja reforme poslovnog okruženja će biti usmjerene u pravcu poboljšanja Zakona 
o politici direktnih stranih ulaganja, Zakona o boravku i kretanju stranaca, Zakona o PDV-u, kao i 
dorade Okvirnog zakona o registraciji privrednih subjekata. 

 
Nakon izlaganja na ovu temu uslijedila je diskusije u kojoj su učestvovali g. Ivo Miro Jović 

koji se založio za skraćenje rokova za plaćanje i povrat PDV-a i g. Adem Ibrahimpašić koji je 
potencirao pitanje uspostave jedinstvenog tržišta u BiH, kao i napore za uspostavu sistema 
certificiranja 

 
Nakon provedene rasprave na prijedlog g. Koprivice jednoglasno su usvojeni sljedeći 

ZAKLJUČCI: 
 

a) Informacija sa okruglog stola - reforma poslovnog okruženja u BiH se prima k znanju, uz 
naglasak na potrebi uspostave čvršće saradnje između Koordinatora za reformu poslovnog 
okruženja u BiH i Zajedničke komisije za ekonomske reforme i razvoj koja će se 
raealizirati na način da će Koordinatora za reformu poslovnog okruženja u BiH 
povremeno i po potrebi biti pozivan na sjednice komisije, odnosno da će Zajednička 
komisija povremeno razmatrati izvještaje o tekućim aktivnostima Koordinatora za 
reformu poslovnog okruženja u BiH. 

 
b) Obavezuje se Koordinator za reformu poslovnog okruženja u BiH da Zajedničkoj komisiji 

dostavi dokument - Reformski memorandum „Doing Business“ u kome se navode 
kratkoročne i srednjoročne preporuke za unapređenje poslovnog okruženja u BiH. 
Obzirom na značaj problematike, zadužuju se Članovi Komisije da za naredni period 
osmisle koja su to najznačajnija i najprioritetnija pitanja za unapređenje poslovnog 
okruženja u BiH, te da kao Komisija, predložimo nadležnim tijelima Vijeća ministara BiH 
njihovo rješavanje, odnosno da ih predložimo domovima Parlamentarne skupštine BiH na 
razmatranje i usvajanje. 

 
 
    Ad.4.  

                
Dogovor u vezi aktivnosti Komisije u periodu maj – juni 2009. godine – kalendar planiranih 
aktivnosti                

                
U uvodnom izlaganju G. Zoran Koprivica je rezimirao planirane i ostvarene aktivnosti 

Komisije u maju i junu 2009. godine. Nerealizovane aktivnosti odnose se na organizaciju okruglog 
stola od strane Direkcije za ekonomsko planiranje BiH, kao i ranije dogovorene posjete Institutima za 
standardizaciju, mjeriteljstvo, akreditiranje i intelektualno vlasništo BiH. Za naredni period planirana 
je prezentacija rada Agencije za statistiku BiH.  

 
Nakon uvodnog izlaganja uslijedila je diskusija u kojoj su učestvovali g. Bajazit Jašarević, g. 

Ivo Miro Jović i g. Adem Ibrahimpašić. 
                

Nakon provedene rasprave na prijedlog g. Koprivice jednoglasno su usvojeni sljedeći 
ZAKLJUČCI: 

 
a) Prihvata se prijedlog u vezi aktivnosti Komisije u periodu maj – juni 2009. godine iz 

kalendara planiranih aktivnosti. 
 

b) Tokom mjeseca juna planirati će se posjeta FIPA-i i Agenciji za statistiku BiH. 
 

c) Zadužuje se sekretar Komisije da ostvari kontakt sa Direkcijom za evropske integracije i 
Ministarstvom finansija i trezora kako bi utvrdio termin za prezentaciju Informacije o 
korištenju predpristupnih fondova Evropske unije. 

 



    Ad.5.  
                

Razmatranje Prijedloga samostalnog sindikata državnih i policijskih službenika i zaposlenika u 
institucijama BiH, sudskoj vlasti i javnim ustanovama Bosne i Hercegovine za ublažavanje 
recesione krize, broj: 01-50-2-487/09 od 16.04.2009. godine; 

                
Otvarajući diskusiju G. Zoran Koprivica je rezimirao navode i iz pisma i Prijedloge 

samostalnog sindikata državnih i policijskih službenika i zaposlenika u institucijama BiH, sudskoj vlasti 
i javnim ustanovama Bosne i Hercegovine za ublažavanje recesione krize. 

 
U diskusiji su učestvovali g. Bajazit Jašarević, g. Ivo Miro Jović, g. Adem Ibrahimpašić, g. 

Hazim Rančić i g. Rifat Dolić. 
                

Nakon provedene rasprave na prijedlog g. Koprivice jednoglasno su usvojeni sljedeći 
ZAKLJUČCI: 
 

a) Zajednička komisija za ekonomske reforme i razvoj primila je k znanju Prijedlog 
samostalnog sindikata državnih i policijskih službenika i zaposlenika u institucijama BiH, 
sudskoj vlasti i javnim ustanovama Bosne i Hercegovine za ublažavanje recesione krize. 
Za isti će se, posredstvom Kolegija Predstavničkog doma PS BiH, tražiti očitovanje i 
stavove Vijeća ministara BiH po ovom pitanju. 

 
Ujedno, donešen je generalni zaključak da se ubuduće materijali na sjednici Komisije ne 

razmatraju bez prisustva predlagača. 
 

 
            Ad.6.  
 
Tekuća pitanja.  

      
Nakon provedene rasprave po pitanju mjera štednje i racionalizacije troškova svih budžetskih 

korisnika, jednoglasno je usvojeni ZAKLJUČAK: 
 

Zajednička komisija za ekonomske reforme i razvoj u cijelosti podržava sve mjere koje mogu 
doprinijeti štednji i racionalizaciji troškova svih korisnika budžeta Bosne i Hercegovine. 
 
Iako je postojao prijedlog da se pod tekućim pitanjima razmatraju posljedice donošenja Zakona o 
akcizama Bosne i Hercegovine, a obzirom da je Zakon usvojen na Predstavničkom domu PS BiH i da će 
ministar Vrankić prisustvovati sjednici Doma naroda PS BiH i da će tamo dati sva potrebna pojašnjenja, 
Zajednička komisija za ekonomske reforme i razvoj nije razmatrala ovo pitanje. 
    
      Sjednica je završena u 14,30 sati. 
 
 
Sekretar Komisije                                                                                               Predsjedavajući Komisije 
 
   Amer Bekrić                                                                                                        Zoran Koprivica 
 


